
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 13. september 2021 stillet følgende spørgsmål 

nr. 1651 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares. Spørgsmålet er stil-

let efter ønske fra Liselott Blixt (DF) og Peter Skaarup (DF). 

 

Spørgsmål nr. 1651: 

”Vil ministeren redegøre for, hvor længe Region Hovedstaden hhv. Sundhedsministe-

riet har kendt til problemet vedrørende mistede opkald i vagtcentralen?” 

 

Svar: 

Sundhedsministeriet har oplyst mig, at ministeriet blev bekendt med den kritisable 

situation i Region Hovedstaden, som Berlingske skitserer i september 2021, da histo-

rien blev bragt.  

 

Umiddelbart herefter bad jeg mit ministerium om at anmode Region Hovedstaden 

oŵ eŶ redegørelse vedr. de ’ŵistede ϭϭϮ-opkald’ i regioŶeŶ. Parallelt hermed bad jeg 

mit ministerium om at anmode Danske Regioner om en redegørelse for problematik-

ken på tværs af regionerne. Begge disse redegørelser er videresendt til udvalget. 

Begge anmodninger blev sendt til hhv. Region Hovedstaden og Danske Regioner den 

11. september. 

 

For så vidt angår Region Hovedstadens kendskab til problematikken har mit ministe-

rium indhentet bidrag fra Region Hovedstaden, som oplyser følgende: 

 

”Som nævnt i svar på spørgsmål 1649 er køopkald et kendt fænomen, som Akutbe-

redskabet altid har været bekendt med, og som der løbende er blevet arbejdet med. 

Der henvises til redegørelsens kapitel 7 vedr. orientering af Region Hovedstadens 

koncerndirektion og politikere.” 

 

Jeg kan i øvrigt henvise til min besvarelse af spørgsmål 1649.  

 

 

 

Med venlig hilsen 
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